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SKUP§TINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i 
budzet, sa 31. sjednice odrzane 3. septembra 2024. godine, podnosi

izvjeStaj
0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0 IZMJENAMAIDOPUNAMA ZAKONA 

0 BUD^ETU CRNE GORE ZA 2024. GODINU

U uvodnom obrazlozenju, ministar finansija, ukazao je da se izmjene i dopune Zakona o 
Budzetu Crne Gore za 2024. godinu donose u cilju tehnickog usaglasavanja sa novom Uredbom o 
organizaciji i nacinu rada drzavne uprave, kao i potrebe uravnotezenja budzeta, zbog korekcije 
izdataka i promjene primitaka shodno revidiranim makroekonomskim pokazateljima i dosadasnjim 
trendovima naplate budzetskih prihoda. Izdaci se koriguju shodno formiranju novih ministarstava i 
redefinisanju nadleznosti pojedinih ministarstava koja nastavljaju sa radom, dok se uravnotezenje 
budzeta predlaze usljed znacajnog rasta prihoda iznad plana utvrdenih godisnjim zakonom o 
budzetu. Saopstio je da su rebalansom budzeta drzave ukupni prihodi veci za 55,4 mil.€, a rashodi 
veci za 56,7 mil.€ od cega se 20,8 mil.€ odnosi na rast zarada dominantno u oblasti prosvjete, a 
preostali dio za subvencije poslodavcima koji zaposljavaju lica sa invaliditetom, kamate i naslijedene 
obaveze iz sudskih postupaka prema bivsim radnicima „Radoje Dakic". Stoga, planirani deficit iznosi 
237 mil.€ iii 3,26%BDP-a i veci je za 1,36 mil.€ od plana, dok je u odnosu na revidiranu procjenu 
BDP-a nizi za 0,09%BDP-a.

U odnosu na Kapitalni budzet, ministar finansija je istakao da se predlazu izmjene u cilju 
stavranja zakonskog osnova za raspisivanje javnih poziva i pocetak realizacije projekata u tekucoj 
godini, kao i za nesmetani nastavak realizacije vec zapocetih projekata, jer je zbog promjene cijena 
materijala i usluga izvrsena korekcija procijenjenih vrijednosti pojedinih projekata. Saopstio je da je 
izvrsena reklasifikacija sredstava kod Uprave za saobracaj i Uprave za kapitalne projekte po osnovu 
Autoputa Bar-Bo!jare, u iznosu od 50 mil. €.

I

Odbor je konstatovao da je Budzet za 2024. godinu utvrden u iznosu od 3.478.365.779,84€ i 
da se rebalansom budzeta uvecava za iznos od 42.963.474,16€ ili 1,24%, te da nakon povecanja 

3.521.329.254,01€. Prema klasifikaciji izdataka, Tekuci budzet uvecan je za 35,1 mil.€pnmici iznose
ili 2,5%; Rezerve budzeta uvecane su za 10,0 mil.€ ili 16,43%; Budzet drzavnih fondova veci je za 
17,9 mil.€ ili 1,46%; Kapitalni budzet manji je za 3,0 mil.€ ili 1,25% i Transakcije finansiranja manje
su za 17,1 mil.€ ili 3,10%.

Takode, Odbor je konstatovao da su rebalansom budzeta za 2024. godinu izvorni prihodi 
uvecani za 55,4 mil.€ ili 2,0%, rashodi budzeta uvecani za 56,8 mii.€ ili 1,9%, dok je planirani deficit 
uvecan za 1,4 mil.€ i iznosi 237 mil.€. Otplata duga umanjena je za 14,2 mil.€ ili 2,7%, a nedostajuca 
sredstva za finansiranje budzeta umanjena su za 12,4 mil.€, tj. sa 761,1 mil.€ na 748,7 mil.€, dok je 
koriscenje depozita drzave umanjeno za 20 mil.€ ili 20%.
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II Tokom rasprave, u dijelu strukture prihoda i rashoda budzeta, poslanid su iskazaii razlidta 
videnja, pa je ukazano da rebalans budzeta vise tretira rashodnu stranu jer se uvecava drzavna 
uprava, raste broj zaposlenih u drzavnoj upravi ali raste i broj ugovora o djelu, povecava PDV, 
povecava diskreciona potrosnja, kao i cinjenica da je deficit uvecan za 1,4 mil.€ sto znaci da rashodi 
rastu vise od prihoda. Medutim, pojedini poslanici su saopstili podatke prihodne strane budzeta koji 
ukazuju da su za prvih sedam mjeseci 2024. godine u odnosu na 2023. godinu budzetski prihodi veci 
za 18,2% ili 237, 2 mil.€. te da je za isti period niza realizacija izdataka za 124,8 mil.€ ili 7,6%, a 
prihodi od turisticke privrede veci za 125 mil.€, odnosno 95 mil.€ vise nego sto je planirano.

Tokom iziaganja poslanika, biia su podijeljena misljenja i o karakteru predlozenog rebalansa 
budzeta drzave za 2024. godinu. S jedne strane, ukazivano je da isti predstavlja tehnicko 
usaglasavanje stavki shodno rekonstrukciji Vlade koja sada odrazava sliku vece inkluzivnosti i 
stabilnosti. S druge strane, ocijenjeno je da odrazava sve vece zaposljavanje u drzavnoj upravi i nema 
prethodno najavljivanih mjera racionalizacije sistema. Takode, bilo je i misljenje da rebalans budzeta 
nije tehnicki vec sustinski, jer nema mjera reforme javne uprave, niti mjera povecanja 
konkurentnosti privrede, ni mjera koje doprinese stabilnosti finansija, vec da se sustinski vodi 
administrativna ekonomija.

Ukazano je da je predviden rast plata u oblasti prosvjete za oko 17%, te da navedeno nije 
razultat novog zaduzenja, niti rasta PDV-a, niti ukidanja Fonda zdravstva i Fonda PIO, ni prodaje 
EPCG-a vec unapredenja makroekonomskih i fiskalnih pokazatelja sto potvrduje i cinjenica da je 
Agencije Standard & Poor's povecaia kreditni rejting Crne Gore sa „B" na ,,8+".

Medutim, pojedini poslanici su istakli da se povecava snizena stopa PDV-a pa su misljenja da 
ekonomija zavisi od PDV-a i upitne naplate prihoda na kraju godine s obzirom na turisticku sezonu, i 
da se zato ne moze govoriti o stabilnosti sistema jer nema strukturnih promjena privrede.

Pojedini poslanici pozitivno su ocijenili pad stope nezaposlenosti, inflacije, deficita, javnog 
duga u odnosu na 2023. godinu, kao i povecanje starackih naknada, kredita i stipendija za studente, 
rast zarada u oblasti prosvjete ali i investiranje u adaptaciju obrazovnih objekata, nivo likvidnih 
sredstava od 600 mil.€, nastavak gradnje Autoputa Bar-Boljare sredstvima koja su iz paketa pomoci 
Evropske banke za obnovu i razvoj, kao i odobreni grant sa dodatnih 150 mil.€ za obnovu zeljeznice 
u koju godinama nije bilo investirano.

U odnosu na Kapitalni budzet, pojedini poslanici su ocekivali da ce povecanje prihoda biti 
usmjereno na kapitalne projekte, pa je shodno tome iskazana zabrinutost jer se povecava budzetska 
potrosnja a Kapitalni budzet umanjuje za 3 mi!.€. Takode, napomenuto je da isti sadrzi oko 400 
projekata, i iskazano misljenje da se vecina ne moze realizovati, te da u prilog tome govori cinjenica 
da se bulevar Veljka Vlahovica u Podgorici vec 5 godina ne zavrsava.

Na Predlog zakona najavljeno je podnosenje amandmana.

Odbor je, nakon rasprave i izjasnjavanja, sa sedam glasova „za", odiucio da predlozi Skupstini 
da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o budzetu Crne Gore za 2024. godinu.
Ill
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